



Deutscher Akademischer Austausch Dienst
German Academic Exchange



UNIVERSITÄT
HOHENHEIM



STIBET I

Betreuung und Stipendien

Graduation scholarships for international students and doctoral students

The International Office offers STIBET I scholarships from the German Academic Exchange Service (DAAD) to support advanced international students and doctoral students.

The aim is to enable international students and doctoral candidates who have experienced financial hardship through no fault of their own to concentrate on their studies and complete their degree.

Who can apply? International students and doctoral students

- **who will earn their degree (B.Sc., M.Sc. or Ph.D.) from the University of Hohenheim**
- **who have good grades**
- **who do not receive a full scholarship from a German or foreign organization**
- **who are about to start or are in their final semester (regular study period), i.e. B.Sc. from the 6th semester at the earliest, M.Sc. 4th semester at the earliest and Ph.D. within the final 12 months of doctoral studies and only with certification of acceptance by the faculty**

Requirements:

- **good coursework**
- **financial need/emergency situation**
- **social or university political involvement is desirable**

Required documents:

- **Letter of motivation with information about your previous studies and about the previous support or about the financing of your studies through work, work as a student assistant, etc.**
- **CV with description of your studies to date**
- **Transcript of records and, if applicable, proof of having registered for the final thesis**
- **Letter of recommendation from the thesis supervisor. The letter of recommendation should have a scale showing how far along the student is in his/her work and when graduation is expected. You may use this https://www.uni-hohenheim.de/fileadmin/uni_hohenheim/Studium/Stipendien/STIBET/STIBET-Bewerbung_Empfehlungsschreiben_Muster.pdf.pdf**

Complete applications may be submitted by Nov. 10, 2021, via email to degrestudents@verwaltung.uni-hohenheim.de.

Scholarships will be awarded by a selection committee on the basis of the quality of the submitted applications with special consideration of academic performance. There is no legal entitlement to a scholarship. Information on the result of the selection will be provided within six weeks after the application deadlines.



Studienabschluss-Stipendien für internationale Studierende und Doktoranden

Das Akademische Auslandsamt bietet zur Unterstützung fortgeschrittener Studierender und Doktoranden Studienabschluss-Stipendien STIBET I des Deutschen Akademischen Austauschdienstes (DAAD) an.

Ziel ist es, internationalen Studierenden und Doktoranden, die ohne eigenes Verschulden in finanzielle Not geraten sind, die Konzentration auf das Studium und den Studienabschluss zu ermöglichen.

Bewerben können sich internationale Studierende und Doktoranden, die

- **einen erfolgreichen Studienabschluss (B.Sc., M.Sc. oder Ph.D.) an der Uni Hohenheim anstreben**
- **bisher gute akademische Leistungen erbracht haben**
- **kein anderes Vollstipendium einer deutschen oder ausländischen Organisation beziehen**
- **sich in der Endphase ihres Studiums befinden, d.h. B.Sc. ab dem 6. Semester, M.Sc. ab dem 4. Semester und Ph.D. mit Studienabschluss innerhalb der nächsten 12 Monate**

Vorausgesetzt werden

- **gute Studienleistungen**
- **finanzielle Bedürftigkeit/Notlage**
- **gesellschafts- bzw. hochschulpolitisches Engagement ist erwünscht**

Bitte reichen Sie folgende Unterlagen ein:

- **Motivationsschreiben** mit Angaben zu Ihrem bisherigen Studium und über die bisherige Förderung bzw. über die Studienfinanzierung durch Arbeit, Hiwi-Tätigkeit etc.
- **Lebenslauf** mit Darstellung des bisherigen Studiums
- **Notenspiegel** und ggf. Nachweis über die Anmeldung der Abschlussarbeit
- **Empfehlungsschreiben** des zuständigen Betreuers/der zuständigen Betreuerin der Abschlussarbeit über den aktuellen Stand und erwarteten Fortgang, eine Vorlage finden Sie hier https://www.uni-hohenheim.de/fileadmin/uni_hohenheim/Studium/Stipendien/STIBET/STIBET-Bewerbung_Empfehlungsschreiben_Muster.pdf.pdf

Vollständige Bewerbungen können bis **10. November 2021** per E-Mail an degrestudents@verwaltung.uni-hohenheim.de gesendet werden.

Die Stipendienvergabe erfolgt durch eine Auswahlkommission auf der Basis der Qualität der eingereichten Anträge unter besonderer Berücksichtigung der Studienleistungen. Ein Rechtsanspruch auf ein Stipendium besteht nicht. Über das Ergebnis der Auswahl wird innerhalb von **sechs Wochen** nach Ablauf der Bewerbungsfristen informiert.